
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 1/2020 (244) 

ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 14. ledna 2020 od 13:00 s místem konání 

 v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Buček Patrik, Bc.; Fluxa Petr, Ing.; Horáková Monika, Ing. Ph.D.;  

Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Koutný Lukáš, Bc.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.;   

Kuřitka Ivo, doc. Ing. et Ing. Ph.D. et Ph.D.; Mach Václav, Ing.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; 

Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.;Mráček Aleš, doc. Mgr. Ph.D.;  Mrázek Jan, Ing.;  

Musil Miroslav, Ing. Bc. Ph.D.; Nguyen Quang Milan; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Ondra Pavel, Ing.;  

Pacholík Viktor, Mgr. et Mgr. PhD.; Rybová Magdaléna, Bc.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Soukalová Radomila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, doc. Ing. Ph.D.; 

Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.; Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; 

Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.; Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc.; Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.  

Celkem přítomno: 28 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Dujka Petr, Mgr.; Halgoš Martin; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.;  

Kopřivová Kateřina; Nemeškal Libor, doc. MgA. Ph.D.; Paul David; Ryzí Nikolas, Bc.;  

Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA. Ph.D.;  

Stálí účastníci zasedání: Sedlařík Vladimír, prof. Ing. Ph.D.; Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.;  

Blahová Michaela, Ing. Ph.D.; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.; Čermák Roman, prof. Ing. Ph.D.;  

Černý Alexander, RNDr.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; Gajdůšková Alena, PaedDr.;  

Fabián Ondřej, PhDr.; Navrátil Michal 

Přizvaní hosté: Peterka Jiří, Ing.; Hana Večeřová, Ing.; Pavel Blažek, Ing. 

Předběžný program:  

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243) 

Zápis ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243) byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům 

zasedání a zveřejněn v informačním systému UTB včetně projednávaných dokumentů. 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 244/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 13/2019 (243) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 244/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 13/2019 (243) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č.13/2019 (243) nebyla přijata usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 
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Ad 3) Projednání programu zasedání 

Svolání k zasedání obsahující předběžný program zasedání AS UTB bylo zasláno členům a stálým 

účastníkům elektronicky dne 7. 1. 2020. Pozvánka s předběžným programem byla také zveřejněna na 

webu AS UTB. 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 244/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 1/2020 (244) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 244/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 01/2020 (244) ve znění: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 13/2019 (243).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sedlařík  

- MŠMT rozhodlo o vyplacení částky 501.900,- Kč na projekt CEBIA-Tech. Původně MŠMT 

odmítalo prostředky vyplatit z důvodu podezření na chybně realizovanou veřejnou zakázku. 

- S MŠMT dohodnuty termíny monitorovacích návštěv v prostorách MŠMT pro jednotlivé řešené 

projekty OP VVV. Řešitelé byli o termínech informováni. 

- Na MŠMT odeslány podklady pro první tzv. přípravnou fázi hodnocení v r. 2020. 

- Na NAÚ zaslány kontrolní zprávy k BSP Materiály a technologie a NMSP Inženýrství 

polymerů/Polymer Engineering. 

- NAÚ rozhodlo o udělení akreditací: MSP Učitelství pro 1. stupeň (FHS na 5 let) a NMSP 

Předškolní pedagogika (FHS na 5 let). 

- NAÚ shromáždil podklady k řízení o udělení akreditací DSP Bezpečnostní technologie, 

systémy a management (CZ+ENG) – FAI, návrh je udělit akreditaci na 5 let a BSP Ochrana 

obyvatelstva – FLKŘ, návrh je udělit akreditace na 5 let + doložení kontrolní zprávy po 2 letech. 

- Rada pro vnitřní hodnocení – pracovní skupina vyhodnotí posudky akreditačních žádostí FMK 

a navrhne usnesení pro korespondenční hlasování RVH UTB. 

- 18. 12. 2019 se uskutečnilo v Praze slavnostní předávání dekretů novým profesorům (z UTB – 

prof. Čermák, děkan FT a prof. Pata, FT). 

- Rada fondu rozvoje sdružení CESNET vyhlásila první výběrové řízení na rozvojové projekty 

v oblasti podpory výzkumné a vývojové činnosti sdružení. Termín: 14. 2. 2020. 

- GA ČR – dodatečná výzva na předkládání návrhů na kandidáty do hodnotícího panelu P107 

GA ČR. Návrhy je možno podávat do 6. 2. 2020. 
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- UTB prostřednictvím České konference rektorů připomínkovala novou verzi návrhu novely 

zákona o VŠ. 

- Inovace studentské soutěže IGA („Igráček“). 

Ing. Matýsek – platí stále představený plán valorizace? 

Rektor: ano, samozřejmě. 

Dr. Sysala – jsou nějaké změny s výukou v Erbílu? 

 Rektor: byl jsem osobně na místě, psychicky nepříjemná situace, akademičtí pracovníci staženi 

z výuky, výuka on-line, nebudeme naše zaměstnance vysílat do vyjasnění situace. 

Prorektorka Dr. Blahová 

- UTB se zapojila do přípravy projektu v rámci iniciativy „Evropské univerzity“ (European 

Universities Initiative), která má za cíl zvýšit kvalitu a atraktivitu evropského vysokoškolského 

vzdělávání pomocí sdílení know-how a spolupráce v oblasti mobilit studentů, ak. a VaV 

pracovníků, vědy a výzkumu, atd. „Evropské univerzity“ představují elitní univerzity v oblasti 

internacionalizace, pedagogických a VaV aktivit. UTB se zapojila do konsorcia pod vedením 

portugalské univerzity „University of Algarve“. V rámci první výzvy do této inciativy 

(vyhlášené v roce 2019) uspěly z českých VŠ pouze UK a MUNI v Brně. Termín pro podání 

projektů do druhé výzvy je 26. 2. 2020. 

- Monitoring internacionalizace - v prosinci 2019 obdržela UTB předběžnou zprávu k závěrům 

z Monitoringu internacionalizace, který proběhl na UTB v říjnu 2019. UTB tuto zprávu 

připomínkovala a zaslala k finálnímu schválení dne 13. 1. 2020 na DZS. Po doručení finální 

zprávy na UTB budou závěry z Monitoringu prezentovány na zasedání AS. 

- Od listopadu 2019 připraveno 9 národních a mezinárodních projektů z oblasti internacionalizace 

v rámci výzev MŠMT, MZV, Erasmus + KA107 a KA2 s cílem podpořit především mobility 

studentů. Všechny projekty jsou připravovány s partnery, se kterými má UTB dlouhodobou 

spolupráci a budou podány v průběhu ledna/února 2020. 

- Centralizovaný rozvojový projekt (CRP) zaměřený na „Rozvoj a zajištění kvality studijních 

programů typu Joint degree uskutečňovaných ve spolupráci se zahraničními vysokými školami“, 

koordinovaný Univerzitou Karlovou, ve kterém je UTB společně s dalšími 16 VVŠ partnery, byl 

schválen a bude realizován v roce 2020. 

- V současnosti probíhá mezinárodní audit k projektu Erasmus Mundus EFFORT (545407-EM-1-

2013-1-GR-ERA MUNDUS-EMA21), který byl koordinovaný ATEI of Thessaloniki, Řecko, 

mezi lety 2013-2017 a ve kterém byla UTB partnerem. 

- Vyhlášena výzva na vládní stipendia pro oblast mobilit na akademický rok 2020/21 

http://www.msmt.cz/eu-and-international-affairs/scholarships-for-the-academic-year-2020-2021 

Prorektor Dr. Beníček 

- Šetření kvality výuky (formou dotazníku) – hodnocení, promítnuta prezentace, která je přílohou 

zápisu. 

Prorektor Dr. Kalenda 

- Sebeevaluační zpráva zaslána, v únoru proběhnou 2 návštěvy mezinárodní komise (12. 2. až 

14. 2. na FT a FAI a CPS, FMK a FHS v květnu), potom pro zbylé organizační jednotky. 

- Podklady pro hodnocení dle Metodiky M17+, - evaluační panel, čekáme na vyjádření MŠMT, 

návštěva komise pro hodnocení M17+ ve druhé polovině června. 

- Zpětná vazba ze strany uchazečů o studium (prezentace v únoru 2020). 

- Dlouhodobý záměr – předložení první verze pro r. 2020-2025. 

Ad 5) Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

Návrh 3x projednáván v EK, dohodnuty a implementovány změny a připomínky.  
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Kvestor představil prezentaci nové verze návrhu, vysvětlil sporné body, poukázal a zdůraznil změny, 

uvedl nové podklady zaslané MŠMT. 

Opětovně poukázal na problematiku budovy U1. UTB podporuje odstranění budovy a postavení nového 

objektu na identických rozměrech – výpočet užitkové plochy podle platné metodiky MŠMT. Předložil 

tři možnosti financování generální rekonstrukce – stavby U1. 

Předseda EK, doc. Novák, přednesl závěry ze zasedání komise, všechny body vyjasněny až na 

rekonstrukci budovy U1. Byly projednány návrhy tří variant pana rektora a EK se ztotožňuje s variantou 

č. 2 (10 pro, 1 proti, 1 zdržel se). S touto variantou EK doporučuje předložený návrh Pravidel rozpočtu 

k hlasování o schválení. 

Doc. Staněk – sporný bod závazek FT o spoluúčasti byl projednáván v rámci vedení FT, AS FT a 

kolegiu děkana s jednoznačným stanoviskem, že navrhované variantě 2 není schopna fakulta dostát. 

Doc. Novák – pravidla předkládá rektor a EK k těmto návrhům hlasovala. Pokud nebude chtít FT 

realizovat tuto stavbu, bude příspěvek rozpuštěn mezi fakulty. 

Doc. Staněk – pro FT je schůdnější varianta 3, je těžké se zavázat k doplnění větou „Při navýšení ceny 

stavby nad uvedený limit bude další financování řešeno výhradně z prostředků FT“. Fakulta 

přispívala za dobu existence univerzity násobky příspěvků jiných fakult. Klíčová záležitost, navrhuje 

úpravu „…nad uvedený limit bude další financování řešeno výhradně z prostředků FT pouze v případě 

navýšení financování stavby, které lze předvídat“. 

Na zasedání se dostavila předsedkyně Správní rady UTB PaedDr. Gajdůšková. 

Doc. Mráček – vystoupíme z komfortní zóny. Děkan FT uvedl kvalifikovaný odhad spoluúčasti na 

17 mil. Kč ročně (viz varianta 3), větší možnosti fakulta nemá. 

Prof. Čermák – pro FT je nejschůdnější varianta 3, je těžké zavázat FT k financování nad limit 

z prostředků FT. Dosud všechny stavby UTB byly koncipovány tak, že riziko nárůstu financování nesla 

univerzita. 

Doc. Sysel – požadavek na předložení čisté plochy užitné přímé. 

Ing. Blažek – prezentoval výpočty (podle platné metodiky MŠMT) a současné stav čisté užitné plochy 

vybraných součástí univerzity. Materiál je přílohou zápisu. 

Kvestor – předložený materiál návrhu Pravidel je výsledkem dohody s EK. Pan rektor předložil 

tři varianty možnosti spoluúčasti financování U1, členové EK doporučili variantu 2. 

Doc. Sysel poukázal na Jednací řád AS UTB, čl. 12, odst. 8: U návrhů, které obsahují alternativy, se 

nejprve hlasuje o jednotlivých alternativách a následně o návrhu vzešlém z tohoto hlasování. Přijatá 

alternativa se zjistí prostou většinou hlasů, v případě rovnosti hlasů se hlasování po stručné doplňující 

rozpravě k alternativám opakuje. Získá-li některá alternativa takový počet hlasů, kterého je zapotřebí 

k přijetí návrhu, v hlasování se nepokračuje.  

O variantách v předloženém návrhu budeme jednat obdobně. 

Dr. Skarupská podpořila způsob hlasování podle JŘ AS UTB. 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Hlasování o variantách v kapitole 5.1.3.1 Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2020: 

Varianta 1: 

Každá součást přispěje stejným procentem z částky přidělené na součást z FA´ 

Varianta 2: 

Fakulta technologická přispěje pevně stanoveným ročním příspěvkem 20 mil. Kč. 

Ostatní součásti přispějí stejným procentem z částky přidělené na součást z FA´ v celkové výši 30 mil. 

Kč. 

Varianta 3: 

Fakulta technologická přispěje pevně stanoveným ročním příspěvkem 17 mil. Kč. 

Ostatní součásti přispějí stejným procentem z částky přidělené na součást z FA´ v celkové výši 33 mil. 

Kč. 
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Hlasování: 

Varianta 1:  pro    4 

Varianta 2:  pro  23 

Varianta 3:  nehlasováno vzhledem k výsledku hlasování o variantě 2 

AS UTB vybral hlasováním variantu 2. 

 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 244/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu pro rok 2020 ve znění předloženém 11. 1. 2020 s vybranou 

variantou 2 v kapitole 5.1.3.1 a s následujícími změnami: 

• Kapitola 3.1.2.10 zní: 

„Podíl organizační jednotky na dvousložkovém indikátoru UTB: 

• příjmy z poplatků za studia v cizím jazyce (váha 40 %) 

• počet studentů, studujících SP uskutečňované v cizím jazyce (váha 60 %). 

Počítáno zvlášť pro studenty bakalářských, magisterských a doktorských studijních programů. Zdrojem 

dat je výstup SIMS k 31. 10.; jde o vážený průměr za poslední tři roky n-2, n-3, n-4 s váhami 5:3:2.“. 

• V kapitole 6.2.2 se před číslovku 2 000 doplňuje slovo „minimálně“. 

• V kapitole 7 se doplňuje znak „%“ za číslo 15. 

 

Hlasování: 

Proběhlo tajné hlasování, skrutátoři Dr. Horákova a Ing. Fluxa. 

Vydáno  28 hlasovacích lístků 

Platných  28 

Pro   22 

Proti  3 

Zdržel se  3 

 

Usnesení AS UTB č. 244/3: 

AS UTB schválil Pravidla rozpočtu pro rok 2020 ve znění předloženém 11. 1. 2020 s vybranou 

variantou 2 v kapitole 5.1.3.1 a s následujícími změnami: 

• Kapitola 3.1.2.10 zní: 

„Podíl organizační jednotky na dvousložkovém indikátoru UTB: 

• příjmy z poplatků za studia v cizím jazyce (váha 40 %) 

• počet studentů, studujících SP uskutečňované v cizím jazyce (váha 60 %). 

Počítáno zvlášť pro studenty bakalářských, magisterských a doktorských studijních programů. 

Zdrojem dat je výstup SIMS k 31. 10.; jde o vážený průměr za poslední tři roky n-2, n-3, n-4 s váhami 

5:3:2.“ 

• V kapitole 6.2.2 se před číslovku 2 000 doplňuje slovo „minimálně“. 

• V kapitole 7 se doplňuje znak „%“ za číslo 15. 

 

Čistopis úplného znění Pravidel rozpočtu pro rok 2020 je přílohou zápisu. 
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Ad 6) Různé 

Doc. Staněk: informace ze zasedání Stavební komise dne 7. 1. 2020 – přítomnost většiny děkanů, 

rozklíčovány stavební akce, havarijní stavy. 

Dr. Melichárek: družstvo footsal žen vybráno na účast v mistrovství 12. -15. června v Bělehradu.  

Ing. Macháčková podala informace o zasedání Předsednictva RVŠ (Novela zákona o VŠ, nový způsob 

financování VŠ). 

Dr. Matýsek: neslučitelnost funkcí předsedy a místopředsedů NAÚ s působením na vysoké škole. 

• Ing. Macháčková: problematika NAÚ – v současné době nemá předsedu. Shoda názoru České 

konference rektorů a RVŠ na zachování stávajícího znění § 83b) zákona o VŠ – předseda 

a místopředsedové NAÚ nesmějí vykonávat placené ani neplacené funkce na vysokých školách. 

Dr. Strohmandl – mezifakultní pedagogická spolupráce, žádá diskutovat s tajemníky fakult. 

Doc. Sysel: Ing. Hnátková zaslala informace o své činnosti ve funkci viceprezidentky Eurodoc: 

• 2. 12. 2019, Brusel: Účast v panelové diskuzi na téma „How can (FAIR) data and Artificial 

Intelligence help health European researchers“. Akci pořádalo nakladatelství Elsevier. 

• 3. - 4. 12. 2019, Brusel: Účast na konferenci „MSCA Stakeholdes’meeting“. Akci pořádala 

Evropská komise, Generální ředitelství pro vzdělávání a kulturu (DG EAC) se zaměřením na 

nastavení pravidel Akcí "Marie Skłodowska-Curie" MSCA v rámci nového evropského 

rámcového programu pro vědu a inovace Horizon Europe 2021-27. 

• Příspěvek pro European University Association – Council for Doctoral Education (EUA-CDE): 

„How doctorates vary across Europe, from the perspective of doctoral candidates “. 

• Eurodoc Open Science Training: Eva Hnátková je oficiální Eurodoc Open Science Ambassador za 

Českou Republiku. 

PaedDr. Gajdůšková pozdravila členy AS UTB a poděkovala za pozvání na zasedání. Zároveň popřála 

členům hodně sil, zdraví, energie, osobní i profesní úspěchy v novém roce. Uvedla, že se setkala, jako 

předsedkyně Správní rady, s vedením všech fakult a je naplněna hrdostí na UTB s pocitem dobrého 

fungování univerzity. Ocenila snahu jít do budoucna, předvídat kam svět spěje, podle toho 

přizpůsobovat život vzdělávání. 

Dále informovala o snaze předsedů správních rad VŠ na jednání s MŠMT: nedovolit, aby se školství 

rozdělilo na „výzkumné“ a „regionální“. Potřebujeme obojí. Na univerzitách a VŠ jsou některé fakulty 

excelentní, některé vychovávají pro region. 

Poděkovala členům AS UTB za dosavadní práci. 

Termín příštího zasedání AS UTB: 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 244/4: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 4. února 2020 od 13 hodin s místem 

konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program 

tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. č. 1/2020 (244).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Rozpis rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 244/4: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 4. února 2020 od 13 hodin s místem 

konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program 

tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. č. 1/2020 (244).  

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání.  

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Rozpis rozpočtu UTB pro rok 2020“. 

6. Různé. 

 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 4. února 2020 od 13 hodin s místem konání  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 15:40 

Ve Zlíně dne 19. 1. 2020 

Zapsala T. Kosinová 

 

 

 

 

 

 Bc. Lukáš Koutný, v. r.  doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D. v. r.  

předseda studentské komory AS UTB předseda AS UTB 


